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Pytania radnych 
sesja Rady Miasta Częstochowy 

2018-05-17 
 
 

Radny Jacek Krawczyk 
1) Dot. montażu wiaty przystankowej przy ul. Limanowskiego (wspólny przystanek autobusowo – 

tramwajowy). Bardziej od strony ulicy, jeśli się technicznie da. Zdjęcia w załączeniu. 
2) Czy będzie realizowany skwer Wrzosowiak (na tyłach Szkoły Podst. Nr 53)? I przypominam o 

realizacji skweru przy ul. Boh. Katynia. 
3) Dot. realizacji dokumentacji technicznej przebudowy ul. A. Bienia, czy ta dokumentacja 

zostanie zrealizowana w tym roku, czy toczą się jakieś prace aby można zlecić realizację tego 
zadania? 

4) Dot. zamontowania oświetlenia ul. Karkonoskiej, proszę rozpatrzyć w programie budowy 
oświetlenia dołożenia ul. Karkonoskiej tak, żeby w tym roku choć dokumentację wykonać. 

5) Proszę o szczegółową informację dotyczącą podwyżek dla pracowników UM i jednostek 
podległych (MOPS, CCŚ); podwyżki miały dotyczyć roku 2018 a zostały wprowadzone dnia 
1 kwietnia, apelujemy o objęcie pracowników podwyżkami od 1 stycznia 2018 r. do końca 
marca tak, żeby to było zgodne z naszym wnioskiem na kwotę prawie 9,5 mln złotych, 
o których nie możemy się dowiedzieć jak zostały rozdysponowane. 

6) Dot. bałaganu w UM: w związku z trwającymi remontami, apeluję do Pana Dyrektora 
Generalnego Urzędu aby sprawnie przeprowadził montaż tych instalacji i o uporządkowanie 
bałaganu w trybie pilnym. 

 

Radna Anna Majer 
1) Czy będą robione opryski przeciw kleszczom w naszym mieście? 
2) Czy miasto Częstochowa ma jakiekolwiek informacje nt. zamknięcia pediatrii na PCK? 
3) Czy możemy przemyśleć instalację chociaż jednego placu zabaw dla dzieci 

niepełnosprawnych, a jeśli nie placu zabaw to specjalnych huśtawek przystosowanych dla 
tych dzieci. Ja taki projekt mogłabym przedstawić oczywiście łącznie z cenami. 

4) Dot. remontu fontanny na Promenadzie 
 

Radny Jerzy Nowakowski 
1) Jakiego rzędu są oszczędności na zadaniu odwodnienie Grabówki (prace kończą się w lipcu 

br.) i czy w ramach tych oszczędności zrealizuje Pan odwodnienie ul. Pawiej? 
2) Skoro kończymy odwodnienie Grabówki i nie będzie już ta kwestia blokowała inwestycji 

drogowych na tym terenie to pytam, które zadania drogowe zrealizuje Pan w pierwszej 
kolejności i polecam przebudowę ul. Ikara z dokończeniem chodnika i przebudowę 
ul. Skwerowej. 

3) Prosimy o więcej plomb, takich mini parków w dzielnicach peryferyjnych tzw. okręgu piątego. 
4) Ile imprez odbyło się pod patronatem Prezydenta Miasta w 2017 roku a ile jest 

przewidywanych w tym roku? 
5) Kiedy powstanie boisko wielofunkcyjne przy I L.O. im. J. Słowackiego? Apeluję, żeby jeszcze 

w tym roku z oszczędności poprzetargowych uruchomić realizację tego zadania. 
 

Radny Albert Kula 
1) Nawiązuję do mojej interpelacji z dnia 19 października ub. roku w sprawie usunięcia drzewa 

w pobliżu budynku mieszkalnego przy ul. Gaczkowskiego w dz. Raków w Częstochowie. Czy 
Urząd Marszałkowski podjął już w tej sprawie decyzję? 

2) Nawiązuję do mojej interpelacji z dnia 31 października ub. roku w sprawie wykonania 
zabiegów pielęgnacyjnych drzew rosnących przy skrzyżowaniu ul. Dąbrowskiej 
z ul. Limanowskiego (dz. Raków). Kiedy można spodziewać się wykonania zabiegów 
pielęgnacyjnych w tej lokalizacji? 

3) Nawiązuję do odpowiedzi Pana Prezydenta na moje pytanie zadane podczas sesji 22 grudnia 
2017 r. dot. montażu dodatkowej studzienki ściekowej w ul. Limanowskiego – czy jest znany 
już termin rozpoczęcia prac związanych z tą inwestycją? Proszę o jak najszybszą interwencję 
w tej sprawie. 

 

Radna Barbara Gieroń 
1) Na skrzyżowaniu ul. Legnickiej, Wadowickiej i Żyrardowskiej bardzo często są kolizje, stłuczki. 

Przydałyby się tam znaki drogowe albo spowalniacze ograniczenia prędkości, wzmożone 
patrole policji. 
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2) Brak stacji rowerów miejskich na Lisińcu i Grabówce. Czy dzielnice peryferyjne doczekają się 
takich stacji? 

3) Dot. zainstalowania oświetlenia ul. Kartuskiej i Karkonoskiej. 
4) Brak odpowiedzi na moje pismo odnośnie kompleksowego remontu ul. Lwowskiej (od 

ul Wyszyńskiego) - utwardzenie i położenie jakiegoś asfaltu byłoby wskazane na tej ulicy. 
 

Radna Monika Pohorecka 
1) Dotyczy Pogotowia Ratunkowego – wpływają skargi na czynności ratowników medycznych. 

Czy Pan ma informację o tym co się w pogotowiu dzieje? Ponownie trzydzieści parę Pań 
skarży się na jakość pracy, chodzi o postawę Pana Dyrektora, zarówno w stosunku 
do pracowników jak i radnych. Czy należy wprowadzić jakieś narzędzia, które pozwolą 
poprawić jakość zarządzania w tej placówce? Proszę o wpływ na Pana dyrektora, żeby 
wykazał większą chęć współpracy. Proszę pochylić się nad prośbą wyrażoną w jednej ze 
skarg o podjęcie czynności kontrolnych w tej placówce. Proszę o informacje co zrobiono w 
związku ze wszystkimi skargami, które dotychczas wpłynęły? 

 

Radna Justyna Kielesińska 
1) Czy można przyspieszyć uporządkowanie prawa własności odnośnie budynku przychodni 

przy ul. Kiedrzyńskiej? A przy okazji – jakie przedsiębiorstwo wykonywało remont, kto 
odpowiada za zła robotę i tak fatalna jakość, gdzie był geodeta, gdzie są studzienki i wpusty 
odwadniające tę ulicę, kto nadzorował wykonanie i kto dokonał odbioru robót? Proszę o 
wskazanie wykonawcy tego remontu. 

2) Dot. odpowiedzi w sprawie odbioru odpadów w postaci skoszonej trawy. Dziękuję za bardzo 
wyczerpującą odpowiedź, niemniej mieszkańcy pytają czemu w Myszkowie na przykład 
odbierana jest skoszona trawa a w Częstochowie nie? 

3) Kiedy UM przystąpi do remontu ul. Wilsona i ul. Filomatów, które były przegłosowane przez 
Radę Miasta? Poproszę o orientacyjny koszt, szczególnie ul. Wilsona. Czy koszt remontu tych 
dwóch ulic zamyka się w kwocie 2,5 mln zł 

4) Czy całoroczny bilet MPK wartości 100 zł obejmuje również rencistów? 
 

Radny Piotr Strach 
1) Dot. informacji w numerze 20 tygodnika „7 Dni” z 10.05.2018 r., gdzie jest przytoczony list 

czytelnika, w zasadzie skarga na dyrektor jednej z częstochowskich szkół. Czy Pan prezydent 
podjął jakieś ustalenia co to za szkoła, co to za dyrektor i wyjaśnienia całej sprawy bo jest 
bulwersująca. 

2) Czy to jest prawda, że pracownicy MOPS i CCŚ nie otrzymali podwyżek? Czy dzieli Pan 
urzędników na lepszych i gorszych? Dlaczego Pan to zrobił, jeśli to jest prawda. 

3) Na moje interpelacje odnośnie brudu w mieście, szczególnie w alejach NMP otrzymuję 
informację wyłącznie o zamiataniu. Można też dodać o zrobieniu porządku w parkach (3 
główne parki w centrum miasta), gdzie ławeczki, barierki, stopnie schodów, elementy placów 
zabaw są bardzo zaniedbane. 

4) Czy jest możliwość zwiększenia ilości rowerów miejskich w największych skupiskach 
mieszkańców (ul. Wyzwolenia, Fieldorfa)? Albo należy zwiększyć ilość stojaków albo rowerów 
– dowozić je tam częściej. 

 

Radny Andrzej Sowa 
1) Na jakim etapie są prace regulacyjne dotyczące przepisów, które umożliwiłyby mieszkańcom 

którzy w 2017 r. dokonali wymiany starych źródeł ciepła na nowe uzyskanie dofinansowania? 
2) Dot. terenów zielonych wokół jezdni lub na rondach, trawy czy chwasty sięgają już do metra, 

przykładem jest rondo w Dźbowie, są tam posadzone nowe krzewy, których nie widać, widać 
trawę, która zarosła. 

3) Dot. umiejscowienia stacji rowerów miejskich w Dźbowie na osiedlu i arterii drogi wojewódzkiej 
908. Jest tam bardzo ładna ścieżka rowerowa więc czy w perspektywie tego roku istnieje 
możliwość zlokalizowania tam stacji rowerów miejskich? 

 

Radna Jolanta Urbańska 
1) „Dlaczego dostęp do toalet w UM jest broniony jak niepodległość?” 
2) Do tej pory, mimo obietnicy zawartej w odpowiedzi na moja prośbę, nie ma instrukcji obsługi 

podnośnika dla osób niepełnosprawnych w przejściu podziemnym w al. Wyzwolenia. 
3) Proszę o potwierdzenie na piśmie obietnicy Pana Prezydenta, że w tym roku zostanie 

zrealizowany plac zabaw przy ZSS Nr 45 przy ul. Czecha. 
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Radny Krzysztof Świerczyński 
1) Dot. uroczystości inauguracji Festiwalu Muzyki Sakralnej „Gaude Mater”: dlaczego dyrektor 

nie powitał wiceprzewodniczących Rady Miasta Pana Gawrońskiego i Pana Marandy? I czy 
jest możliwe żeby w przyszłości było to poprawione? 

2) Pojawił się nowy obiekt zlokalizowany przy placu zabaw między ul. Ossowskiego i Prusa 
(naprzeciwko Gimnazjum Nr 7), popularny „TOI-TOI”. Na czyj wniosek pojawiła się ta toaleta i 
komu ona ma służyć? Czy dzieciom, czy rodzicom czy przechodzącym spacerowiczom? Ja 
subiektywnie uważam, że powinno się go stamtąd usunąć. 

3) Dot. funkcjonowania fontanny przy Placu Orląt Lwowskich – jest postulat mieszkańców, żeby 
nie oszczędzać na wodzie i zwiększyć ciśnienie wody w fontannie. 

4) Dot. przebudowy DK-1; od 2 lat nie ma rozstrzygnięcia przetargu, co dalej z ta inwestycją? 
Jaki jest aktualny stan sprawy? Czy przetarg jest rozstrzygnięty? Czy widać możliwość 
podpisania umowy z Wykonawcą, czy może przetarg został unieważniony, rozpisany od 
nowa? Co konkretnie w ostatnich 3 miesiącach w tym zakresie się zadziało i w jakich 
terminach zapadały pewne decyzje, rozstrzygnięcia czy fakty? 

5) Dot. torowiska tramwajowego przy Al. Pokoju, wiem, ze jest planowana kompleksowa 
przebudowa torowiska w Częstochowie – czy w ramach tej inwestycji planowana jest budowa 
zielonego torowiska w ciągu Al. Pokoju, proszę o rozważenie modyfikacji jeżeli takiego zapisu 
nie ma. 

6) Dot. budowy kanalizacji sanitarnej w ul. Daniłowskiego – kiesy planowane jest zakończenie 
prac i oddanie tej inwestycji do użytku? 

7) Dot. stanu nawierzchni ul. Żyznej – kiedy i w jakim zakresie zostaną wykonane naprawy tej 
drogi o co postuluję? 

8) Dot. układu drogowego zaplecza Al. Pokoju (ulic prostopadłych do niej). W tegorocznym 
budżecie nie ma praktycznie żadnych pieniędzy na inwestycje w dz. Raków. A od 2008 r. 
temat jest poruszany przez Radę Dzielnicy Raków; miała być zlecona koncepcja przebudowy 
tego układu drogowego. 

9) Dot. stanu chodników w ciągu Al. Pokoju; kilka lat temu mieliśmy remont nawierzchni 
deptaków wzdłuż Al. Pokoju – proszę o przegląd oraz sprawdzenie czy jeszcze te chodniki są 
objęte gwarancją; przy okazji proszę zwrócić uwagę na problem, który do tej pory jest 
nierozwiązany, tych przestrzeni odchodzących od deptaku np. między blokami przy Al. Pokoju 
5 a Al. Pokoju 7 jest stary chodnik i zdewastowane trawniki, proszę o rekultywację tych 
terenów bądź wyegzekwowanie tego od wykonawcy (deptaku lub ocieplenia bloków) bądź 
wykonanie tego na koszt miasta. 

10) Dot. wciąż unieruchomionych autobusów hybrydowych i związanych z tym kosztów, jakie 
ponosi miasto czy też MPK. Ponieważ dostałem odpowiedź, że miasto nie ponosi żadnych 
kosztów to pytam jakie koszty ponosi MPK i jakie koszty poniosło w ciągu ostatniego pół roku 
z rozbiciem na poszczególne miesiące, ile kosztowało wynajmowanie bądź dzierżawienie 
bądź w innej formule prawnej udostępnianie autobusów w celu realizowania transportu 
publicznego w mieście? 

 

Radny Ryszard Szczuka 
1) Dot. stanu ścieżki rowerowej wzdłuż Promenady: prosiłbym, żeby w miarę możliwości 

nawierzchnia była naprawiona, żeby była oznakowana symbolami rowerowymi, przejściami 
dla pieszych. 

 

Radny Piotr Wrona 
1) Dot. Juwenaliów; nie było z UM żadnego dofinansowanie, okazuje się że Miasto organizuje 

konkurencyjne juwenalia Juwe Fest 20 maja br. na Promenadzie. Czy Prezydent w przyszłym 
budżecie zamierza zaplanować środki na wsparcie środowisk obu czołowych uczelni 
częstochowskich czy zamierza wspierać środowiska wobec których ma zobowiązania 
finansowe? Jesteśmy jedynymi juwenaliami w Polsce które nie otrzymały wsparcia, czy to 
prawda Panie Prezydencie? 

2) Dot. odwodnienia dz. Kiedrzyn, budowy kanału burzowego, odwodnienia ul. Traugutta – czy 
jest projekt budowy odwodnienia na ul. Traugutta, czy miasto wydało kiedyś środki na ten 
projekt, które przepadły; kiedy ruszy konkretnie budowa tej ulicy? 

3) Czy jest możliwość zagospodarowania rekreacyjnego odsłoniętych i udostępnionych w wyniku 
przebudowy al. Monte Cassino terenów pomiędzy drogą a rzeką Stradomką; kto jest 
właścicielem tych terenów; czy miasto Częstochowa może i czy ma plany w przyszłości na 
zagospodarowanie terenów po wschodniej stronie ulicy? 

4) Czy decyzja odnośnie nazwy przedłużenia, chodzi o ul. Boh. Katynia już zapadła? Czy można 
nazwać tę ulicę nazwiskiem któregoś z bohaterów lub wydarzeń z okresu II wojny Światowej 
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lub historii najnowszej, np. Aleja 100-lecia Niepodległości Polski? 
5) Dotyczy napraw ul. Kiedrzyńskiej – woda stoi, ile zim wytrzyma ten kawałek jezdni, powinna 

być zrobiona studzienka kanalizacyjna, jedna wielka fuszerka. 
6) W związku z wprowadzeniem do regulaminu Pogotowia opłaty za I pomoc przedmedyczną – 

w imię bezpieczeństwa naszych dzieci czy istnieje możliwość, żeby wszyscy nauczyciele i 
dyrektorzy szkół i przedszkoli z danej dzielnicy odbywali szkolenie z zakresu I pomocy 
przedmedycznej, koszt pojedynczego szkolenia ok. 1500 zł ale gdyby to połączyć żeby 
wszyscy nauczyciele, dyrektorzy przeszli to szkolenie to kwota mogłaby być niższa. 

7) Czy rozważa Pan dodatkowe ubezpieczenie autobusu wycieczkowego, tzw. „Londyńczyka”? 
8) Proszę o listę gdzie i kiedy będą się odbywały pikniki rodzinne oraz inne eventy organizowane 

przez ZGM? 
9) Po remoncie Al. Monte Cassino nastąpił wzmożony ruch ul. Żyzną, tam brakuje chodników, 

dzieci nie mają przejścia do ZS Nr 2 (dlatego rodzice proszą, żeby jak najszybciej zrobić tam 
jakieś przejście choćby tymczasowe); jak wygląda sprawa projektu, który był przygotowany 2-
3 lata temu, ten projekt niedługo się zdezaktualizuje. Tak więc jak najszybciej trzeba zrobić 
drogę, chodniki i przejście. 

10) Proszę zwrócić się w przyszłości do operatora systemu rowerów miejskich o wymianę opon na 
tzw. pełne koła, żeby nie dochodziło do przebić. 

11) Dot. opłaty za parking przed Miejskim Szpitalem Zespolonym. 
12) Dot. usytuowania tymczasowego posterunku Straży Miejskiej w budynku Urzędu Miasta. 

 

Radna Małgorzata Iżyńska 
1)  Czy zostały już rozpatrzone uwagi mieszkańców dz. Rząsawy do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego tej dzielnicy? 

 
Radna Justyna Kielesińska 

1) Czy można się spodziewać odpowiedzi merytorycznej w sprawie koszy w UM, brakuje chociaż 
jednego kosza na I p., gdzie jest Rada Miasta i gdzie przyjmują Panowie Prezydenci? 

2) Czy Pan Prezydent ma pomysł na rozwiązanie konfliktu, dalej sytuacja nie jest załatwiona – 
chodzi o wspólnoty mieszkaniowe Śląska 30 i Nowowiejskiego 15. Rozwiązanie 
niesprawiedliwe, bubel decyzyjny. 

 

Radny Piotr Wrona 
1) Czy Pan Prezydent do końca kadencji przewiduje wprowadzenie projektu uchwały w sprawie 

mpzp dzielnicy Wyczerpy-Aniołów-Północ w rejonie ulicy Meliorantów, Połanieckiej? 
2) Jak wygląda sprawa Ikei? Czy były prowadzone rozmowy z nowym zarządem? 

 

Radna Ewelina Balt 
1) Czy miasto coś wie na temat przebudowy PKS-u? Jeżeli miasto ma taką informację to 

prosiłabym o przekazanie jak to wygląda. 
2) Na jakim etapie są prace związane z wytyczeniem przejścia dla pieszych takiego z 

sygnalizacją świetlną na ul. Boh. Monte Cassino? 
 


